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maa- ja metsätalousministeriö,  
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Tilannekatsaus Tornionjoen kalastusneuvotteluista 2024 
 

Lappean Ääverkosken osakaskunta lausuu esillä olevista ehdotuksista seuraavaa: 
 

1) 
Koska jokeen ei pääse riittävästi kutulohikantaa, (Minimitavoite n. 44 000 lohta jokikalastuksen 
jälkeen.) jokialueelle tehdyillä rauhoitusesityksillä ei tätä voi enää mitenkään korjata. 
- Jokeen nousi vain n. 20 000 ”lohen kaltaista kalaa” (LUKE:n määritys), samaan aikaan Suomen ja 
Ruotsin toimesta merialueelta pyydettiin n. 30 000 lohta. Ylikalastus merellä oli varsin suurta, 
suhteessa koko kutuvaellukselle lähteneeseen lohipopulaatioon! 
- Joella vapaa-ajankalastajat saivat vain n. 5000 lohta LUKE.n mukaan. Rajoitusesitys koskisi nyt 
ainoastaan vain tätä osaa kalastajista.  
→ Nykyisessä tilanteessa tehokkaimpia säätelykeinoja olisivat sopimusalueen merialueen ja 
jokivarren verkkokalastuksen lohenkalastuksen rajoittaminen. 
 
2) 
Suualueen meripyynnin rajoittaminen alkamaan 17/6 sijaan 29/6, pelastaisi Tornionjoen 
luonnonlohen kertaheitolla ja tarvittava kutulohikanta ehtisi näin nousta jokeen. 
- Vakavasti otettavia neuvotteluita ei synny tilanteessa, jossa Suomi pyrkii ottamaan varaslähdön 
(”Varhennettu kalastus”) ja vieläpä EU - lainsäädännön ja päätösten vastaisesti yrittää ”Tieteellisen 
kalastuksen” varjolla kalastaa edelleenkin koko rannikkonsa mitalla. 
- 17/6 aikarajoitusta voi tosiasiallisesti myöhentää vain sellaisella yhteisellä päätöksellä, jossa 
molemmat osapuolet aloittavat rysäpyyntinsä samana sovittuna päivänä. 
 
3) 
Osakaskunnan puolesta olemme valmiita siihen, että joella kalastus jatkossa aloitettaisiin viikolla 
23 la. Klo : 12.00. Tällä toimenpiteellä suojeltaisiin niitä viimeisiä Lainionjoelle matkalla olevia 
alkuperäisiä isoja emokaloja.  
Nykymuotoinen ammattimainen lohenkalastus jää taloudellisessa vertailussa murto-osaan 
jokivarren kalastusmatkailun paikkakunnalle tuomaan yli 10 milj. euron tuloihin verrattuna. 
Jokivarren kalastusmatkailua ei pidä saattaa ahdinkoon rajoittamalla kalastuskautta yhtään sen 
enempää! 
 
4) 
Spinfluga - kalastusajankohdan siirtäminen vastaavasti alkamaan viikon 23 lauantaina klo: 12.00 on 
mielestämme johdonmukainen toimi. 
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5) 
Esitys yökalastuksen kieltämiseksi, ruuhkauttaisi koko jokikalastuksen entisestään, veisi 
kalastusmatkailulta sen keskeisimmän elementin, eli yöttömän yön elämyksen. 
Eikä sillä tosiasiallisesti saavutettaisi mitään merkittävää lohensuojelua. 
 
6) 
Ruotsin esitys harjuksen kalastusmahdollisuudesta vielä totaalirauhoituksen jälkeenkin 15/9:ttä, 
vaarantaa lohen kuturauhan ja vaikeuttaa kalastuksen valvojien työtä. Tehokkaan valvonnan 
kannalta kaikenlainen kalastus tulisi lopettaa lohenkalastuksen päättymiseen.  Esitys on myös 
ristiriidassa vaparajoitusesityksen kanssa.  Yksi lohi/ kalastusvuorokausi on edelleenkin toimiva 
ratkaisu. 
 
7) 
Tämä nostokoukkuasia on käyty lävitse aikanaan, eikä siitä ole mitään hyvää sanottavaa… 
- Jos eri kalalajien tunnistaminen ei ala onnistua, niin on harkittava kalapassin käyttöönottoa, aivan 
samoin, kuin metsästyspuolella arkipäivää olevat metsästyskorttitentitkin! 
 
8) 
Lainsäädäntöä on todellakin kehitettävä edelleen, jotta jos ja kun kesän 2023 kaltaiseen 
tilanteeseen jouduttaisiin jatkossa, niin rysäpyynti voidaan välittömästi keskeyttää ja rysän perät 
avata siihen asti, kunnes noin 60 000 lohta olisi noussut ohi luotaimen ja ICES.n määrittelemä  
minimikutukantatavoite n. 44 000 lohta olisi saavutettavissa vielä sen jokipyynnin jälkeenkin! 
Viittaus Tornionjoen tila -raporttiin 2024 (s.17)  
”Vuodesta 2021 lähtien jatkunut kutuvaellusmäärän pienentyminen yhdessä viimeisten 1-2 vuoden 
jonkin verran alhaisemman poikastiheyden kanssa ovat huolestuttavia merkkejä, eikä voida sulkea 
pois sitä mahdollisuutta, että aivan viimeisin kantakehitys olisi alkua lohikannan tilan 
pidempiaikaiseen heikentymiseen.” 
 

 
 

 

Lappean Ääverkosken osakaskunta psta.  

Talon RN:o 20 vesialueet Muonionjoessa ja Ääverjoessa 273-401-876-18  

Talon RN:ot 21, ja 22 yht.vesialue 273-401-876-12   

 

Lappean Ääverkosken osakaskunta 

    

toimitsija  

 

 

 


